



**От имени Торгово-промышленной палаты Российской Федерации приветствую участников и гостей 13-й Международной выставки и конференции по освоению ресурсов нефти и газа Российской Арктики и континентального шельфа стран СНГ – RAO/CIS Offshore 2017!**

Данное мероприятие без преувеличения можно характеризовать как одно из важнейших публичных событий в нефтегазовом комплексе. Участие в RAO/CIS Offshore представителей федеральных и региональных органов власти, ведущих нефтегазовых компаний, крупнейших корпоративных организаций, авторитетных научных и экспертных центров, бизнесменов из многих стран позволяет всесторонне обсудить проблемы комплексного развития континентального шельфа, использования научно-промышленного потенциала российских регионов для освоения Арктики, локализации производства и расширения деловых связей.

На дискуссионных площадках Форума состоится профессиональный разговор, нацеленный на поиск и разработку практических шагов в освоении шельфовых месторождений северных морей и развитии нефтегазового комплекса России в целом.

Уверен, что RAO/CIS Offshore 2017 пройдет в конструктивной, деловой атмосфере, а выработанные предложения найдут воплощение в практической деятельности.

Желаю всем участникам и гостям успешной и плодотворной работы, интересного общения, поиска и реализации взаимовыгодных проектов.

Вице-президент  
Торгово-промышленной палаты  
Российской Федерации  
М.А. Фатеев

**On behalf of the Chamber of Commerce and Industry of the Russian Federation I am happy to welcome participants and guests of the 13th International Exhibition and Conference for oil and gas resources development of the Russian Arctic and CIS continental shelf - RAO/CIS Offshore 2017!**

This event can undoubtedly be named one of the most important public conventions in oil and gas industry. Involvement of federal and regional governmental authorities, leading oil and gas public and private enterprises, prominent R&D and academic centers, business circles allows discussing on the highest level such important issues as integrated development of the continental shelf, the role of the scientific and industrial potential of the Russian regions in the exploration of the Arctic, localization of the production facilities and expansion of partnership relations.

The conference platforms of RAO/CIS Offshore Forum will host professional discussions aimed at working out solutions and practical steps of development of the Northern seas offshore deposits as well as the Russian oil and gas industry in whole.

I am sure that RAO/CIS Offshore 2017 will be held in a highly constructive professional atmosphere and that the elaborated solutions will be soon implemented in the practical activity.

I wish all participants and guests of the Forum most productive work, successful networking, and realization of mutually profitable projects.

Vice-President  
of Chamber of Commerce and Industry  
of the Russian Federation  
Maxim Fateev